



**မှီပျာတမုတဖန်လိပ်ဟ်ဖျါထီၣ်သး ဒီး ဘၣ်ဒုးနဲၣ် ID ဧါ.**

မှီ, လိပ်ဝဲဒၣ်လီၤ. တၢ်အဝဲအံၤမှီတၢ်လိပ်ဘၣ်တခါဖဲကိၣ်ဖျါဒီးအပူၤန့ၣ်လီၤ. MN Statute 609.305 Trespass ဝံးဝဲ လၢပူၤမှီဟဲန့ၣ်လီၤ. ဆူကိၣ်တၢ်သ့ၣ်ထီၣ်အပူၤလၢတအိၣ်ဒီးတၢ်ဟ်ဖျါထီၣ်သးလၢကိၣ်ပျာဘၣ်မုဘၣ်ဒါဘၣ်န့ၣ်မှီ တၢ်မၤကမၢ်သဲစးန့ၣ်လီၤ. [စံးလီၤဝဲအံၤဒီးပး မံၣ်န့ၣ်စိထီၣ်သးတၢ်သိၣ်တၢ်သီန့ၣ်တက့ၢ်.](#)

**ပျာန့ၣ်လီၤဟးထီၣ်လၢပကိၣ်တၢ်သ့ၣ်ထီၣ်ပူၤတဖန် ဘၣ်တၢ်ဟ့ၣ်သုးကျဲၤမၤအိၣ်လဲၣ်.**

ကိၣ်တၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၢကျိၤကျဲၤတဖန်လၢစ့ၣ်ဖိလ်ပဒိၣ်ကိၣ်ခဲလၢကိၣ် ဘၣ်တၢ်ကွၢ်ကဒါက့ၤအိၣ် ဒီး မၤဂ့ၤထီၣ်အိၣ်ထီၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်န့ၣ်လီၤ ဆူကိၣ်တၢ်သ့ၣ်ထီၣ်တဖန်အပူၤ ဘၣ်တၢ်မၤဂ့ၤထီၣ်အိၣ်ခိဖျါ ပျာမၤတဖိ, ထးနီၣ်လိၣ်ကွၢ်တၢ်ဘျါလီၤတၢ်ဂ့ၢ်ကိၣ်ကျိၤကျဲၤတဖန်ဒီး တၢ်ထးဂံၢ် ထးဘါမၤဂ့ၤထီၣ်တၢ်သ့ၣ်ထီၣ်တဖန်န့ၣ်လီၤ.

**ဘၣ်မနုၤအယိၤလၢ ဝဲတြီၢ်ခဲလၢကိၣ် တၢ်သီးခးတၢ်ဟ်အသးကိးဆၢကိးကတီၢ်ဒီးဘၣ်န့ၣ်လဲၣ်.**

ဒ်ပဟ်ဖျါတၢ်လၢထးအသိး, စ့ၣ်ဖိလ်ပဒိၣ်ကိၣ် ဂုၢ်ကျဲၤစးမၤဘၣ်လိၣ် ပပျာမၤတဖိဒီးကိၣ်ဖိတဖန် တၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၢဒီးအတၢ်ပူၤဖျဲး ယုၣ်ဒီး တၢ်သးအိၣ်တူၢ်လိၣ်မုၢ်ခိၣ်ဆၢ ဟံၣ်ဖိပိဖိဒီးပျာတတပျာမၤသကိးတၢ်တဖန်လၢအဂ့ၤကတၢ်န့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ဆၣ်သနၢ်က့, ထီၣ်န့ၣ် တၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၢမှီတၢ်လၢအကါဒိၣ်ကတၢ်နီၣ်ဂံၢ်တၢ်န့ၣ်လီၤ.

**တၢ်မၤလိတီၤဒီးအဝဲတြီၢ်တဖန်မှီတၢ်သီးခးတၢ်ဟ်အိၣ်ခါ.**

မှီ, တၢ်သီးခးတၢ်ဟ်အိၣ်ခါလီၤ.

**မှီလီၤတဲစိတဖန်အိၣ်ဖဲ တၢ်မၤလိတီၤဒီးကိးဖျါဒီးအပူၤခါ.**

မှီ, အိၣ်ဝဲဒၣ်လီၤ.

**မှီ ဟၤကီၢ်ပျာဘၣ်မုဘၣ်ဒါ မုတမ့ၢ် ဘၣ်ဘၢပျာဘၣ်မုဘၣ်ဒါတဖန် မၤတၢ်လၢ ပကိၣ်ပူၤခါ.**

စ့ၣ်ဖိလ်ပဒိၣ်ကိၣ် Security and Emergency Management ဝဲကျိၤဆိလီၤဟ်လီၤ ကိၣ်တၢ်ဆဲးကျဲၤဆဲးကျိးပျာဆိၣ်ထွဲတၢ် (School Support Liaisons) ၃၅ ဂၤဆူအဖိခိၣ်လၢကဆိၣ်ထွဲမၤစၢပကိၣ်တၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၢအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ပျာတဖန်အံၤအါတက့ၢ်မှီ ကိၣ်ပျာမၤတဖိတဖန် ဒီးပျာတနီၤနီၤန့ၣ်ဘၣ်လဲထီၣ်က့ၤလီၤဒီးဟ့ၣ်လီၤတၢ်ဆိၣ်ထွဲမၤစၢလၢအဒိးသန့ၤထီၣ်အသးလၢ ကိၣ်ကီၢ်ရုၣ်တၢ်လိၣ်ဘၣ်အဖိခိၣ်န့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်အံၤအဲၣ်ညါ,စ့ၣ်ဖိလ်ပဒိၣ်ကိၣ် တၢ်ဝဲစိတိဆူဝဲကျိၤ ဆိလီၤဟ်လီၤစ့ၢ်ကိး သိလ့ၣ်တၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၢပျာတိခိၣ်ရိၣ်ခဲတၢ်တဖန်ဒ်သိးအက ဆိၣ်ထွဲမၤစၢတၢ်လၢကိၣ်ဘၢစံတဖန်အပူၤ လၢအဘၣ်ထွဲဒီး တၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၢ, ကိၣ်ဖိဟဲတူၤကိၣ် ဒီး ဟးထီၣ်လၢကိၣ်န့ၣ်လီၤ. ပစိၣ်လိၣ်စုမၤသကိး တၢ်ဒီး စ့ၣ်ဖိလ်ပဒိၣ်ကိၣ်ဝဲကျိၤလၢ ကိၣ်မူးတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤတဖန်ဒ်အမ့ၢ် တီထီၣ်ကိၣ်မူးတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤ(homecoming events), တၢ်ဂဲၤကလံၣ် ဒီးတၢ်လိၣ်က့မူးတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤတဖန်, ဒီး ပမၤသကိးတၢ်ဒီးအဝဲသ့ၣ်အဆၢကတီၢ်ဖဲ တၢ်ကဲထီၣ်သးတခါလၢအဘၣ်ထွဲလိၣ်သးလၢပကိၣ်တဖန် န့ၣ်လီၤ.

**မှီကိၣ်တဖန်အိၣ်ဒီး တၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၢ ဘၣ်ဒိၣ်အိၣ်ခဲမရၢတဖန်ခါ.**

မှီ, အိၣ်ဝဲဒၣ်လီၤ. တၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၢ ဘၣ်ဒိၣ်အိၣ်ခဲမရၢလၢကွၢ်ဟ့ၣ်ကွၢ်စူၣ်တၢ်တဖန် ဘၣ်တၢ်စူးကါအိၣ်လၢ ကိၣ်ကီၢ်ရုၣ်ဒိတဘၣ်အပူၤဒီးတၢ် ကွၢ်စိစ့ၢ်ကိးကိၣ်တဖန်လၢလီၢ်အယံၤန့ၣ်လီၤ. စ့ၣ်ဖိလ်ပဒိၣ်ကိၣ် ဆဲးဆိလီၤဟ်လီၤအါထီၣ်ခဲမရၢတဖန်ဒီးမၤဂ့ၤဒိၣ်ထီၣ်ခဲမရၢအတၢ်လဲၤတ ရဲးသးန့ၣ်လီၤ.

**မှီကိၣ်တဖန်အိၣ်ဒီး drill တၢ်ဂဲၤလိသးတဖန်ခါ. လၢတၢ်အံၤအယိ ကိၣ်ပျာမၤတဖိဒီးကိၣ်ဖိတဖန်ကသ့ၣ်ညါဟ်စၢတၢ်သ့ၣ်တဖန်လၢ ကဘၣ် မၤဝဲပ ပျာဟဲန့ၣ်သ့ၣ်ဆူကိၣ်ပူၤအခါ မုတမ့ၢ် ပျာဟဲန့ၣ်လီၤခးတၢ်အခါန့ၣ်လီၤ. တၢ်မၤလိသးဒ်အံၤတဖန်အိၣ်ပျာဘျီလဲၣ်.**

အိၣ်လီၤ. လၢ မံၣ်န့ၣ်စိထီၣ်ကိၣ်စ့ၣ် သဲစးတၢ်သိၣ်တၢ်သီအဖိခိၣ်, စ့ၣ်ဖိလ်ပဒိၣ်ကိၣ်ခဲလၢကိၣ် ကဘၣ်မၤလိ ဂ့ၢ်ဂီၢ်အူတၢ်ကဲထီၣ်အသး(drill) တနံၣ်တီၢ်ပူၤအစ့ၤကတၢ်ယံၤဘျီလီၤ. ကိၣ်တဖန်စ့ၣ်စ့ၣ်အိၣ်စ့ၢ်ကိးတၢ်ဟ်ပနီၣ်လၢ ကဘၣ်အိၣ်ဒီးတၢ်မၤလိလၢအဘၣ်ယးဒီး တၢ်သီးခးတၢ်ကိၣ် (lockdown)အစ့ၤကတၢ်ယံၤဘျီ, မၤလိသးဒ်ဂ့ၢ်ဂီၢ်အူမ့ၢ်အူအိၣ်တၢ်နီၢ်ကိၢ်အသိးအစ့ၤကတၢ် တနံၣ်တီၢ်ပူၤယံၤဘျီ ဒီး ဒ်ကလံၣ်မုၢ်လီၤအသိး တနံၣ်တီၢ်ပူၤတဘျီန့ၣ်လီၤ. တၢ်မၤလိသးကိးဘျီဒဲးဘၣ်တၢ်ရဲၣ်လီၤကျဲၤလီၤအိၣ်ခိဖျါ ကိၣ်ပျာမၤဆူတၢ်/ကိၣ်ခိၣ်တဖန် ဒီးအကဘၣ်တၢ်ဟ်ဖျါ, မၤ

နိဂုံးမပါအိဒီးသမံသမိးကွာ်ကွာ်အိဒီးဖျိ **Security and Emergency Management** အပုဘၣ်မုဘၣ်ဒါတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်အံၤအမဲၣ်ညါ, ကိးနံၣ်ဒဲး စ့ၣ်ဖိလံပုၤမၤသံမ့ၣ်အူၤကွၢ်အပုဘၣ်မုဘၣ်ဒါတဖၣ် ယဲကွၢ်ကွၢ်အတၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤလၢဘၣ်ယးဒီး ဝုၢ်ဂီၢ်အူမ့ၣ်အူအိၣ်တၢ်အတၢ်ဂဲၤလီၤလၢ ပုဘၣ်ဟးထီၣ်ဆူကွၢ်တၢ်သ့ၣ်ထီၣ်အချၢ ဒီးဟ့ၣ်ထီၣ်ကွၢ်တၢ်ထံၣ်လၢအဘၣ်ယးဒီးတၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤဆူကွၢ်န့ၣ်လီၤ.

**ဖဲတၢ်ဂဲၤလီၤသးလၢ drill အခါ တီၤဖုၣ်ကွၢ်ဖိတဖၣ်ဘၣ်တၢ်သိၣ်လိအဝဲသ့ၣ်လၢတၢ်မနုၤတဖၣ်လဲၣ်.**

တၢ်ကစိၣ်အကါဒိၣ်မ့ၢ် ပုဘၣ်အိၣ်ဘျၣ်ဘျၣ်ဘျၣ်ဘျၣ် ဒီး လူၤပိၣ်မၤထွဲတၢ် ဒ်အဝဲသ့ၣ်သရၣ်/မ့ၣ်တဖၣ်ဟ့ၣ်တၢ်ကလုၢ်အသိးန့ၣ်လီၤ. တၢ်မၤအကျိၤအကွၢ်ပၣ်ယုၣ် တၢ်သိးခးတၢ်တီၤဒေးဝဲတြီ ဒီး ကျဲန့ၣ်လီၤဝဲတြီတဖၣ်, ထုးလီၤဝဲတြီယၣ်ဘျးသဒါတဖၣ်, ဒီးသုးကွၢ်ကွၢ်ဖိတဖၣ်ဆူဒေးလၢပုၤထံၣ်အိၤတသ့တညီအလီၢ်န့ၣ်လီၤ.

**ကွၢ်ဖိဒီးမိၢ်ပၢ်တဖၣ် မ့ၢ်လိၣ်ဘၣ်တၢ်မၤစၢၤ လၢကမၤဘၣ်လီၢ်ဘၣ်စးကွၢ်အသးတၢ်တူၢ်ဘၣ်လၢ တၢ်သ့ၣ်အုးသးအုးအတၢ်ကဲထီၣ်သးန့ၣ်မ့ၢ် တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲအိၣ်တခါခါခါ.**

မ့ၢ်, အိၣ်ဝဲလီၤ. **Crisis Response** (ပုၤဂ့ၢ်ဝီပုၤဆိၣ်ထွဲမၤစၢၤတၢ်)ကရူၢ်တဖၣ် ဒီးန့ၢ်တၢ်သိၣ်လိလီၤလီၤဆီဆီ ဒီး အိၣ်ကတဲၣ်ကတီၤပၢ်အသးကိးန့ၣ်ရဲၣ်ကိးဆၢကတီၢ်ဒဲးန့ၣ်လီၤ. ကွၢ်ပုၤဂ့ၢ်ဝီပုၤဘၣ်မုဘၣ်ဒါဒီး ကွၢ်ခိၣ်စလၢၣ်တဖၣ် ကမၤစၢၤပုၤလၢလိၣ်ဘၣ်တၢ်မၤစၢၤ မ့တမ့ၢ် မၤစၢၤဟ့ၣ်လီၤတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲဒီဖျိ ပုၤတတၢ်ကရၢကရိလၢမၤသကိးတၢ်ဒီးကွၢ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

**ယမ့ၢ်အဲၣ်ဒီးသ့ၣ်ညါအါထီၣ်တၢ်ဝုၢ်တၢ်ကျိၤဘၣ်ယး စ့ၣ်ဖိလံပုၤစိၣ်ကွၢ် ကွၢ်တၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၢ ဒီး တၢ်ပုၤဖျဲးလၢတၢ်ဘၣ်ယိၣ်အတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲန့ၣ်ယလဲၤမၤန့ၢ်အိၤသ့လၢတၢ်လီၢ်ဖဲလဲၣ်.**

ကွၢ်ဘၣ် [spps.org/safety](https://spps.org/safety) ပုၣ်ယဲၤန့ၣ်တက့ၢ်.